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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

1. Kokouksen avaus  

 

Meidän Lappeenranta § 54 

Ylämaan alueraati 

 

 

 

                   Puheenjohtajan esitys 

   

  Avataan kokous ja todetaan läsnäolijat.  

  Kokous on läsnäolokokous. 

 

Päätös Avattiin kokous ja todettiin läsnäolijat. 

 Paikalla kokoustilassa olivat Ylämaan alueraadin jäsenet: 

 

 Apo Paavo, Hujakkalan kyläyhdistys 

Hovi-Kuikko Seija, Ylämaan kotiseutuyhdistys ry 

Hämäläinen Harri, Sirkjärven kylätoimikunta 

Koskinen Auli, varapuheenjohtaja, Ylämaan koulu, Kirkonkylä 

Laapas Helena, Ylämaan Martat ry 

Lohko Jukka, aktiivinen toimija, Kirkonkylä 

Mäkinen Erkki, Ylijärven kyläyhdistys 

Peräkylä Eila, Ylämaan Martat ry 

 

  Muut avoimeen alueraatikokoukseen osallistuvat: 

 

  Laura Ratilainen, kaupunginpuutarhuri, Lappeenrannan kaupunki 

  Tea Usvasuo, kyläasiamies, Etelä-Karjalan Kylät 

  Henna Kähkönen, Leader Länsi-Saimaa 

  Sanna Muttonen, Moision kylä 

  Pekka Peräkylä, Lahnajärvi 

  Soili Ojanen, Kirkonkylä 

  Pirkko Ikonen, Järventaus 

  Jenni Kinnunen, Ylämaan Pyrkijät 

  Päivi Väkevä, Lohko 

   

 

 

 

 



3 / 22 
 

LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

2. Pöytäkirjan tarkastus 

 

Meidän Lappeenranta § 55 

Ylämaan alueraati  

   

  

  

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Tämän kokouksen pöytäkirja päätetään tarkastaa 7.5.2025. 

  Valitaan pöytäkirjan tarkastajat. 

 

 Päätös Valittiin pöytäkirjan tarkastajiksi Pekka Peräkylä ja Helena Laapas. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

3. Koirapuisto Ylämaalle 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 56 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

kaupunginpuutarhuri, Laura Ratilainen  

puh. 040 6530 935 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Ylämaalta asukkaat ovat esittäneet kiinnostuksensa saada 

Ylämaalle koirapuisto. Ylämaalta ajetaan jopa Lappeenrannan 

keskustan koirapuistoihin. Sosiaalinen kanssakäyminen on tärkeää 

myös eläimille. 
 

Kaupunki on kartoittanut vuonna 2023 Ota Kantaa -kyselyllä 

ylämaalaisten mielipidettä - tarvitaanko Ylämaalle koirapuistoa? 

Samalla sai esittää mielestään hyvää paikkaa Ylämaan koira-

puistolle, jos kokee sen tarpeelliseksi Ylämaalle. Kyselyyn vastasi 35 

ylämaalaista, joista 30 puolsi ajatusta koirapuistosta Ylämaalle. 
 

Ylämaan koirapuiston selvitys on ollut kaupungin kaupunkikehitys 

vastuualueen työlistalla. Ylämaan koirapuiston suunnittelu on nyt 

työn alla ja tällä hetkellä käydään läpi paikkavaihtoehtoja. Pyritään 

huomioimaan asukaskyselyssä esiin noussut toive, että paikka-

vaihtoehdot sijoittuisivat lähelle kirkonkylää.  
 

Tavoitteena on ollut, että löydetään muutamia koirapuistoiksi 

soveltuvia paikkoja, jotka esitellään asukkaille. Jos jokin paikoista 

saa selkeän enemmistön kannatuksen, niin edetään sen kanssa 

toteutussuunnitteluun ja toimenpideluvan hakuun.  
 

Mikäli sopivaa paikkaa ei löydy, eli sellaista sijoituspaikkaa, jota 

selkeä enemmistö asukkaista puoltaa, niin sitten pidetään 

mietintätauko, miten edetään.  
 

Kaupunki ei yksin lähde koirapuiston paikkaa esittämään, vaan 

koirapuiston tulevat käyttäjät on hyvä saada suunnitteluprosessiin 

mukaan heti alussa. 
 

Ennen kuin Ylämaan koirapuisto asiaa voidaan viedä toteutukseen,  

on selvitettävä, että onko mahdollisen koirapuiston taustalla 

millainen aktiivisten käyttäjien ryhmä? Pitää löytyä yhteyshenkilö. 
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Usein koirapuistojen taustaorganisaationa on ollut esim. 

asukasyhdistys. 
 

Koska koirapuiston kunnossapito jakautuu osittain kaupungille ja 

osittain asukkaille, pitää jo tässä vaiheessa tietää, että tämä 

toimintatapa on mahdollinen. 
 

Kaupunki käy tyhjentämässä roska-astiat ja korjaa / huoltaa 

tarvittaessa aidan, portin ja muut rakenteet sekä hoitaa aitauksen 

sisäpuolen puuston. Asukkaille kuuluu koirapuiston aitauksen 

sisäpuolinen kunnossapito (niitot ja muu alueen siistiminen), eli niitä 

tulisi tehdä talkoovoimin. Koirapuistoihin ei lähtökohtaisesti asenneta 

valaistusta, mutta valaisimia voidaan lisätä, jos esim. saadaan 

sopivia uusiokäytettäviä valaisinpylväitä ja valaisia kaupungin muista 

kohteista. Kaupunki ei myöskään järjestä koirapuistoihin talvi-

kunnossapitoa. 
 

Kokouksessa kaupunginpuutarhuri Laura Ratilainen esittelee 

muutamaa mahdollista paikkaa koirapuistolle Ylämaalla. 

Kokouksessa kartoitetaan mahdollinen yhteistyötaho, jotta Ylämaan 

koirapuisto asiaa voidaan viedä eteenpäin toteutukseen. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Keskustellaan Ylämaan koirapuiston paikkavaihtoehdoista. 

Kartoitetaan yhteyshenkilöä tai tahoa, jotta Ylämaan koirapuisto 

voidaan toteuttaa. 

 

 Päätös Keskusteltiin Ylämaan koirapuiston paikkavaihtoehdoista. 

Kartoitettiin yhteyshenkilöä tai tahoa, jotta Ylämaan koirapuisto 

voidaan toteuttaa. 
 

  Todettiin, että vielä voitaisiin selvittää sopiiko koirapuiston paikaksi 

purettavan päiväkodin paikka ja koulun lähellä oleva vanha 

lentopallokenttä. Nyt esiteltiin kahta vaihtoehtoa; Albertinkuja, 

urheilu- ja nuorisoseuratalon vieressä sekä Kuuselankaaren 

asuinalue. Todettiin ettei Albertinkuja ole sopiva paikka 

koirapuistolle. 
 

  Todettiin, että yhteishenkilö ja taho löytyy, joten Ylämaan 

koirapuistoa voidaan lähteä viemään eteenpäin. 
 

  Rakentamisen ajankohta on kaupunginpuutarhurin mukaan  

  keväällä 2026. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 
4. Etelä-Karjalan kylät ry - ajankohtaista 

 

Meidän Lappeenranta § 57 

Lappeen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

Kyläasiamies Tea Usvasuo, puh. 050 5986 978 

ekkylat.kylaasiamies(at)gmail.com 

 

 Etelä-Karjalan Kylät ry on Etelä-Karjalan maakunnan kylien yhteen-

liittymä ja yksi suomen 19 maakunnallisesta kylien yhteenliittymästä. 

Kokouksessa Etelä-Karjalan kylät ry:n kyläasiamies Tea Usvasuo 

esittelee ajankohtaisia uutisia ja tapahtumia. 
  

 Kyläsuunnitelmia ja kyläturvallisuusiltoja sekä 

turvallisuussuunnitelmia kylille  
  

 Jos kylän kyläsuunnitelma on jo useita vuosia vanha tai sitä ei 

ollenkaan ole, on aika koota kylän porukka ideoimaan tulevaisuutta 

ja ottaa myös kylän turvallisuusasiat tarkasteluun. Apua kylä-

suunnitelman ja turvallisuussuunnitelman tekoon löytyy muun 

muassa osoitteesta kylamme.fi – kannattaa rekisteröityä sivulle. 
  

 Kevään aikana aloitetaan turvallisuusillat kyläyhdistysten ja muiden 

yhteistyökumppanien kanssa ja osana Hullun Hieno Kaakkois-

Suomi-hanketta. Kylillä on mahdollista toteuttaa asukkaiden 

turvallisuuskyselyjä, suunnitella kylätalon varautumista ja tehdä kylä-

turvallisuussuunnitelmia. Neuvontaa ja tukea saa vaikkapa ensiapu-

koulutusten järjestämiseen, kyläradion perustamiseen, kylätalon 

varustuksen parantamiseen tai yhteisen valmiusharjoituksen 

järjestämiseen. Kylien varautuminen saattaa vaatia myös 

taloudellisia resursseja, jota saatavana Maaseuturahoituksen kautta 

eli paikalliset Leader-ryhmät: Leader Kärki ry ja Leader Länsi-

Saimaa ry. auttavat. Kyläasiamieheen voi ottaa yhteyttä, jos kylät 

ovat kiinnostuneita kyläturvallisuustyöstä. Valtakunnallisesta 

Kylävara-hankkeesta löydät lisätietoa täältä. Etelä-Karjalan Kylät 

tarjoaa tukea ja välineitä kyläsuunnitelman ja kyläturvallisuus-

suunnitelman tekoon. Autamme myös kyläturvallisuusiltojen 

järjestämisessä. 
  

  

 

 

https://www.kylamme.fi/
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 Kylien turvallisuuskyselyt tilattavissa  
  

 Etelä-Karjalan Kylät ry tarjoaa yhteistyössä Suomen Kylät ry:n 

Kyläturvallisuus 2025-hankkeen kanssa kylien turvallisuustyön tueksi 

ilmaisen kyläturvallisuus kyselypohjan tämän vuoden loppuun asti. 

Kylän turvallisuuskysely on mainio työkalu kyläyhteisölle lähteä 

käynnistämään toimia yhteisen kyläturvallisuuden vahvistamiseksi!  
 

 Kyselyllä voidaan selvittää mm. turvallisuudelle kriittisiä seikkoja, 

kuten: arvio kyläyhteisön toiminnasta, tiedonsaanti ja viestintä, 

tunnistetut riskin paikat, kotitalouksien varustus, resurssit ja valmius 

toimia kylän yhteisöllisyyttä ja turvallisuutta tukevissa toimissa, 

koulutustarpeet. Tulokset auttavat kyläyhdistystä tunnistamaan ja 

priorisoimaan turvallisuustoiminnan kannalta kriittisiä asioita ja 

 hahmottamaan turvallisuustyötä osana yhteisön omaa toimintaa. 

Näin luodaan myös pohjaa kylän turvallisuussuunnitelman 

tekemiseen ja viestintään verkoston muiden toimijoiden, kuten 

pelastustoimen ja kunnan kanssa. Turvallisuuskysely on osa 

kokonaisturvallisuutta ja lisäksi myös yhteisön toimintaa vahvistava 

työkalu: kyläturvallisuudesta ei tällä hetkellä löydy koherenttia 

tutkimustietoa ja siten perusteet toiminnan tukemiselle ovat liian 

helposti kyseenalaistettavissa ja esim. maaseututukijoiden verkosto 

on tunnistanut tämän puutteen. Yhteismuotoisen kyselyn tuella 

päästään kiinni oikeasti tärkeisiin teemoihin ja voidaan koota 

materiaalia myös tutkimuskäyttöön. Lisätietoja turvallisuuskyselystä 

Etelä-Karjalan kylien verkkosivuilla. Turvallisuuskyselyn 

tilauslomake. 
  

 Avoimet kylät 2025 - ilmoittautuminen nyt avoinna 

 

 Lauantaina 14.6. vietetään taas valtakunnallista Avoimet Kylät-

päivää. Pieni tai suuri kylätapahtuma kannattaa ilmoittaa Suomen  

 kartelle ja autamme kyliä tapahtumien markkinoinnissa. 

 Lisätietoja ja ilmoittautuminen  
  

 T-paita oman kylän nimellä 
  

 Ylpeydellä kylästä-tuotteita voi tilata verkkokaupasta vaikkapa oman 

kylän nimellä. Tarjolla on t-paitoja, huppareita, kasseja ja uutuutena 

bodyt vauvoille. Ylpeydellä kylästä -verkkokauppaan. 

 

 Hullun hieno Kaakkois-Suomi -hankkeen digituki 

 

 Hullun hieno Kaakkois-Suomi -hanke tarjoaa ilmaista digitukea ja – 

 koulutusta. Minkälaiselle koulutukselle teidän kylällänne on tarvetta?  

 Ota yhteyttä Etelä-Karjalan Kylien tukeen joko sähköpostilla 

ekkylat.tuki@gmail.com tai puhelimitse p.0400 265 795. 

https://link.webropolsurveys.com/Participation/Public/4e6002d4-bff4-472b-b669-7908dd33d205?displayId=Fin2789183
https://link.webropolsurveys.com/Participation/Public/4e6002d4-bff4-472b-b669-7908dd33d205?displayId=Fin2789183
https://suomenkylat.fi/ajankohtaista/tapahtumat/avoimet-kylat
https://www.dprint.fi/webshop/126-ylpeydell%C3%A4-kyl%C3%A4st%C3%A4
mailto:ekkylat.tuki@gmail.com
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  Yhteystiedot ajantasalle 
  

 Meillä on käytössämme kylien/asukasyhdistysten yhteystietorekisteri 

kunnittain ja käytämme rekisteriämme teille tiedottamiseen. 

Rekisterin ajantasaisuus takaa sen, että saatte ajantasaista tietoa 

maakunnallisesta/valtakunnallisesta kylätoiminnasta sekä muiden 

maaseututoimijoiden toiminnasta. Rekisteristämme löytyvät kunkin 

yhdistyksen puheenjohtajan, varapuheenjohtajan sekä sihteerin / 

rahastonhoitajan yhteystiedot. Muistattehan ilmoittaa meille 

hallituksenne / johtokuntanne kyseisten toimijoiden muutokset, 

koska tiedotuksemme perustuu suurelta osin sähköiseen toimintaan. 

Ilmoittakaa muutokset kotisivuillamme olevalla lomakkeella tai 

sähköpostitse: ekkylat.toimisto@gmail.com  

  

 Ilmoita tapahtumasi Etelä-Karjalan kylille! 

 

 Viestimme Kyläkirjeessä ja somessa kyläyhdistysten tulevista  

 tapahtumista. Maakunnan tapahtumakalenterin lisäksi, ilmoitathan  

 tapahtumat myös meille? Tapahtumailmoitukset voi lähettää 

kyläasiamies Tea Usvasuolle ekkylat.kylaasiamies@gmail.com . 
  

  

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Todettiin, että syksyllä 2025 voitaisiin järjestää 

Ylämaalla Kyläturvallisuusilta. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:ekkylat.toimisto@gmail.com
mailto:ekkylat.kylaasiamies@gmail.com
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

5. Leader rahoitukset 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 58 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

hankevetäjä, Heini Kähkönen  

puh. 045 2149 412 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

  Leader- toiminta on paikallista kehittämistä oman asuinseudun  

parhaaksi maaseutualueilla. Asukkaat, yritykset ja yhteisöt kehittävät 

omaa toimintaympäristöään ja toimintaansa.  

 

Esittelyssä Leader-rahoitusten ajankohtaiset asiat paikallisille 

yhdistyksille ja Leader Länsi-Saimaalla käynnissä olevien 

hankkeiden tarjontaa Ylämaan alueen kylille. 

 

Kokouksessa hankevetäjä Heini Kähkönen, Leader Länsi-Saimaa ry, 

esittelee Leader rahoitusta. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin miten voitaisiin saada Marttalaan 

agregaatti ja koululle / kirjastolle sydän defibrillaattori. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

6. Ylämaan alueen tavoitteet valtuustokaudelle 2021-2025 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 59 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Tavoitteena on pitää yllä ajantasaista “Alueen tavoitteet” listausta.   

 

  1. Vaalimaantie (mt387) kunnostaminen 

 

Vaalimaantien (Mt 387) osalta korjaustoimenpiteet on ositettu ja 

ajoitettu vaiheittaisiksi siten, että tievälit ovat joiltakin osin jatkuvasti 

työn alla pahimmillaan yli 10 vuotta. Liikenne Vaalimaantiellä tulee 

lisääntymään tulevaisuudessa raskaan liikenteen määrän osalta 

etenkin nyt, kun Saimaan kanavan kuljetukset ovat maailman 

tilanteesta johtuen siirtyneet maantiekuljetuksina Haminan ja Kotkan 

satamiin laivattaviksi ja sama päinvastaiseen suuntaan.  
 

Ylämaan alueraati on jo vuodesta 2019 alkaen tuonut esiin 

kiireellisen tarpeen kunnostaa henkilöliikenteelle vaarallisen 

Vaalimaantien. Asiasta on laitettu lausuntoa lappeenrantalaisille 

kansanedustajille, ensimmäisen kerran 16.7.2021 ja toisen kerran 

muistutuksena 20.10.2021. Kesällä 7.7.2022 otettiin jälleen yhteyttä 

kansanedustajiin asian tiimoilta. Tie on valtion eli ELY-Keskuksen 

hallinnoima ja tien kunnostusrahoitus tulee valtiolta. 
 

Lappeenrannan kaupunki on keskustellut vk 45 / 2022 Kaakkois-

Suomen ELY:n kanssa. Mt 387 ja vt 26 muodostavat tieparin ja tällä 

hetkellä toimenpiteet / suunnittelu painottuu vt 26:lle, seuraavaksi 

yrittävät saada rahoitusta myös mt 387 toimenpideselvityksen 

mukaisiin toimenpiteisiin ja ensi vaiheessa tietenkin suunnitteluun 

rahoitusta.  
 

Pidetään asiaa yllä edelleen myös kaupungin liikenneturvallisuus-

työryhmässä ja kaupungin päivitettävässä liikenneturvallisuus-

suunnitelmassa. Pohditaan uusia yhteydenottoja Eduskuntaan asian 

tiimoilta 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen. 

- Seurataan tavoitteen toteutumista. – 
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  2. Palvelut säilytettävä Ylämaalla 

 

  Tämä koskettaa niin kaupunkia kuin yksityisiä palvelun tuottajia.  

Kunnan huolehdittava, että kunnalliset palvelut kuten päiväkoti, 

koulu ja kirjasto pysyvät Ylämaalla. Kuten myös paloasema ja 

teknisen toimen palvelupiste 
 

Asukkaiden vastuu palveluista; Huolehditaan Ylämaan palveluista 

käyttämällä niitä mahdollisimman paljon. Ollaan aktiivisesti 

aloitteellisia uusien palveluajatusten suhteen. 
   

Pelastuslaitoksen, koulun, kirjaston ja päiväkodin palvelu eivät ole 

poistumassa. Ylämaan nuorisotalon vesihuolto on liitetty vuoden 

2022 lopulla kunnalliseen verkkoon. Kesällä 2023 Ylämaan 

kirjastolta ja Ylämaan koululta remontoitiin tiloja Ylämaan 

päiväkodille. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  3. Ylämaan asioiden tiedottamista parannettava 

 

Ylämaalla kaivataan entisen kuntatiedotteen kaltaista ajankohtaisten 

asioiden tiedotuskanavaa. Sen tulisi olla paperitiedote, kaikilla ei ole 

mahdollisuutta sähköisten tiedotteiden lukemiseen. 
 

Lappeenrannan kaupungin asukaslehti ilmestyy 3 kertaa vuodessa, 

ja juttutila on rajallinen. Digilehteä ei ole näillä näkymin tulossa. 

Kaupunki ei voi ottaa vastuuta Ylämaan kunnan aikaisen kunta-

tiedotteen toimittamisesta, jos tällainen tuotetaan kaupungin 

toimesta Ylämaalle, sellainen pitäisi tehdä muuallekin. Hankala 

koordinoida, toteuttaa, näihin ei ole varattu resurssia eikä rahaa, 

tasavertaisuus suhteessa muiden alueiden asukkaisiin.  
 

Ilmaislehti EsKeskiviikko jaetaan keskustataajaman alueelle. Lehden 

voi noutaa Ylämaan kirjastolta. Ylämaan Saleen on sijoitettu 

Ylämaan alueraadin sähköinen info taulu kesällä 2023. Tämän 

kautta Ylämaan asioiden ja tapahtumien tiedottaminen on 

parantunut. Info taulu on saanut paljon positiivista palautetta. Info 

taulun päivittäisestä vastaa Ylämaan alueraadin jäsenet. 
 

Toukokuun 2024 kokouksessa pohdittiin, että voisiko kirjastolle  

asentaa pienen näyttöpäätteen, joka olisi yhteydessä Salen  

Infotauluun. (Työn alla)  
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen. 

– Tavoite on melkein saavuttanut tavoitteensa –  
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  4. Ylämaan uimarantojen ylläpito 

 

Ylämaalla on tällä hetkellä vain yksi kaupungin yleinen uimaranta: 

Lohonjärven uimaranta, Lohonjärvi.  
 

Ylämaalla on ollut kylärantoina Joutsenkosken uimaranta, 

Vaalimaantie 4475, 54410 Ylämaa, Sianetunen uimaranta, 

Peräkorventie 175, 54410 Ylämaa. Ainoa kyläranta tällä hetkellä on 

Ylijärven uimapaikka, Jokimiehentie 109, 54410 Ylämaa.  
 

Huomioitavaa on, että Ylämaalla ollaan jo hiukan iäkkäitä tai sitten 

työelämässä kiinni, joten voimia ja aikaa useampien kylärantojen 

kunnossapitoon ei valitettavasti ole.  
 

On kysytty, että onko liikuntatoimella valmiuksia ottaa hoitoonsa 

Lohonjärven uimarannan lisäksi jotain muuta rantaa hoitaakseen, 

esiin on tullut tarve saada kuntoon etenkin Joutsenkoski. Tämä 

uimaranta sijaitsee turistien suosimalla levähdyspaikalla ja näin ollen 

palvelisi paikallisten asukkaiden lisäksi matkailijoita. Liikuntatoimella 

ei ole tällä hetkellä resursseja ottaa hoitaakseen lisää uimarantoja. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  5. Ulkoliikuntasali Ylämaalle 

 

Ylämaalla on vain yksi kaupungin ylläpitämä kuntosali; Ylämaan 

kuntosali sijaitsee koulun ja kirjaston kanssa samassa rakennuk-

sessa. Kuntosalin käyttöoikeus lunastetaan Ylämaan kirjastolta tai 

liikuntatoimesta vuodeksi kerrallaan. Kuntosaliin kuljetaan kulku-

lätkällä. Se sijaitsee ”pommisuojassa”. Kosenkodin tiloissa on toinen 

kuntosali (yksityinen), johon voi ostaa lippuja.  
 

Alueraadin päätöksen mukaisesti on tehty aloite liikuntatoimelle 

ulkoliikuntasalin perustamiseksi. LPR/410/00.04.02.04/2023 

Kuntalaisaloite ulkoliikuntasalista Ylämaalle. Aloitteeseen saatiin 

vastaus; Ulkokuntosaleja rakennetaan liikuntatoimen liikuntapaikka-

rakentamisen määrärahojen puitteissa. Pyrimme rakentamaan 

ulkoliikuntasaleja tasapuolisesti eri puolille Lappeenrantaa, osana 

muuta liikuntapaikkaverkostoa. Vuoden 2025 liikuntapaikka- 

rakentamisen ohjelmaan on varattu määrärahoja ulkokuntosalin 

rakentamiseen, mutta paikkaa/paikkoja ei ole vielä päätetty. Yksi 

varteenotettava vaihtoehto olisi hankkia siirrettäviä ulkokuntosali-

laitteita. 
 

Marraskuussa 2024 saatiin Lappeenrantaan liikuteltavat ulko-

kuntosalilaitteet. Ensin on tarkoitus sijoittaa ne Voisalmeen ja 
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Kisapuistoon. Kesällä 2025 vaihdetaan sitten ne Sammonlahteen ja 

Myllysaareen. Nämä ovat siis nyt suunnitellut paikat. 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  6. Koirapuisto Ylämaalle 

 

Ylämaalta asukkaat ovat esittäneet kiinnostuksensa saada 

Ylämaalle koirapuisto. Ylämaalta ajetaan jopa Lappeenrannan 

keskustan koirapuistoihin. Sosiaalinen kanssakäyminen on tärkeää 

myös eläimille. 
 

Kaupunki on kartoittanut vuonna 2023 Ota Kantaa -kyselyllä 

ylämaalaisten mielipidettä - tarvitaanko Ylämaalle koirapuistoa? 

Samalla sai esittää mielestään hyvää paikkaa Ylämaan 

koirapuistolle, jos kokee sen tarpeelliseksi Ylämaalle. Kyselyyn 

vastasi 35 ylämaalaista, joista 30 puolsi ajatusta koirapuistosta 

Ylämaalle. 
 

Ylämaan koirapuiston selvitys on ollut kaupungin kaupunkikehitys 

vastuualueen työlistalla. Ylämaan koirapuiston suunnittelu on työn 

alla ja on käyty läpi paikkavaihtoehtoja. Pyritään huomioimaan 

asukaskyselyssä esiin noussut toive, että paikkavaihtoehdot 

sijoittuisivat lähelle kirkonkylää.  
 

Tavoitteena on ollut, että löydetään muutamia koirapuistoiksi 

soveltuvia paikkoja, jotka esitellään asukkaille. Jos jokin paikoista 

saa selkeän enemmistön kannatuksen, niin edetään sen kanssa 

toteutussuunnitteluun ja toimenpideluvan hakuun.  
 

Mikäli sopivaa paikkaa ei löydy, eli sellaista sijoituspaikkaa, jota 

selkeä enemmistö asukkaista puoltaa, niin sitten pidetään 

mietintätauko, miten edetään.  
 

Kaupunki ei yksin lähde koirapuiston paikkaa esittämään, vaan 

koirapuiston tulevat käyttäjät on hyvä saada suunnitteluprosessiin 

mukaan heti alussa. 
 

Ennen kuin Ylämaan koirapuisto asiaa viedään toteutukseen, 

selvitettävä, että onko mahdollisen koirapuiston taustalla millainen 

aktiivisten käyttäjien ryhmä? Pitää löytyä yhteyshenkilö. Usein 

koirapuistojen taustaorganisaationa on ollut esim. asukasyhdistys. 
 

Koska koirapuiston kunnossapito jakautuu osittain kaupungille ja 

osittain asukkaille, pitää jo tässä vaiheessa tietää, että tämä 

toimintatapa on mahdollinen. 
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Kaupunki käy tyhjentämässä roska-astiat ja korjaa / huoltaa 

tarvittaessa aidan, portin ja muut rakenteet sekä hoitaa aitauksen 

sisäpuolen puuston. Asukkaille kuuluu koirapuiston aitauksen 

sisäpuolinen kunnossapito (niitot ja muu alueen siistiminen), eli niitä 

tulisi tehdä talkoovoimin. Koirapuistoihin ei lähtökohtaisesti asenneta 

valaistusta, mutta valaisimia voidaan lisätä, jos esim. saadaan 

sopivia uusiokäytettäviä valaisinpylväitä ja valaisia kaupungin muista 

kohteista. Kaupunki ei myöskään järjestä koirapuistoihin 

talvikunnossapitoa. 
 

PÄIVITYS; Kokouksessa kaupunginpuutarhuri Laura Ratilainen 

esittelee muutamaa mahdollista paikkaa koirapuistolle Ylämaalla. 

Kokouksessa kartoitetaan mahdollinen yhteistyötaho, jotta Ylämaan 

koirapuisto asiaa voidaan viedä eteenpäin toteutukseen. 

- Seurataan tavoitteen toteutumista. – 

 

7. Toimintaa Ylämaan nuorisolle 

 

Ylämaan alueraati tiedostaa sen, ettei kaupunki perusta omaa 

nuorisotilaa Ylämaan kirkonkylään, mutta jotain toimintaa pitäisi 

saada aikaan, vaikka vapaaehtoistoimin. Nuoret eivät pääse 

Ylämaalta julkisilla kulkuneuvoilla kuin kouluaikojen mukaan. Ennen 

koronaa nuorisotoimi järjesti yhteistyössä vanhempien kanssa 

Ylämaalla yksittäisiä tapahtumia vuoden aikana, nyt olisi taas aika 

tehdä niin, kun koronarajoitukset ovat lähestulkoon poistuneet. 

Nuoret tarvitsevat tilan, jossa viettää aikaa, aivan kuten 

keskustassakin. Toki siellä pitää olla valvontaa, Ylämaalla tuo tila 

voisi olla joko koululla tai Ylämaan urheilu- ja nuorisotalon 

yläkerrassa, missä aikanaan olikin nuorten tila, nyt se on täysi 

kaupungin varastoimaa tavaraa.   
 

On kysytty, että voisiko nuorisotoimi ottaa tästä koppia ja kutsua 

koolle ylämaalaisia vanhempia organisoimaan jotain toimintaa 

nuorille ainakin jossain määrin? Lappeenrannan kaupungin 

nuorisotiloille ovat tervetulleita 13 -18 vuotiaat nuoret. 
 

  Ylämaan nuoret / Tilastokeskus 31.12.2023: 

  0 – 6 vuotiaat =  32 pk-ikäiset 

  7 – 12 vuotiaat =  54 ala-kouluikäiset 

  13 – 18 vuotiaat =  72 yläkouluikäiset ja II asteen koulutus 

  Yhteensä =   158 lasta ja nuorta Ylämaalla 

    ( muutos – 12 lasta vuoteen 2022 vrt,) 
 

Nuorisotoimi ei ole ollut Ylämaalla tapahtumien järjestäjä, mutta 

nuorisotoimi on tullut mukaan tapahtumiin kerran vuodessa 

järjestäen sinne sisältöä, kun lasten pikkujoulutapahtumia on 

järjestetty paikallisten toimijoiden, esim. vanhempainyhdistyksen 
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toimesta. Ja näin tullaan tekemään jatkossakin. Viime vuosina  

Ylämaalla eivät vanhemmat ole järjestäneet tapahtumaa. Nuoriso-

toimi olisi tullut mukaan, jos sellainen olisi järjestetty. Nuorisotoimi 

tulee mukaan jos sellainen järjestetään ja sen ajankohta on sopiva. 

Nuorisotoimessa joudutaan tekemään normaalitoimintaan 

järjestelyjä, jotta saadaan Ylämaalle irrotettua henkilökuntaa toisista 

toiminnoista, nuorisotoimi on edelleen mukana järjestämässä 

sisältöä Ylämaan tapahtumaan, kun sellainen järjestetään. Aloite 

pitää tulla Ylämaan vanhemmilta, nuorisotoimen henkilöstöresurssi-

syistä johtuen, nuorisotoimella ei ole mahdollisuutta käydä 

organisoimaan asuinalueille vanhempien kokoontumisia, ei 

Ylämaalla, eikä muuallakaan. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokokseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  8. Ylämaan historiikin päivitys kuntaliitoksen saakka 

   

  Ylämaan historiikkia on tehty / päivitetty vain vuoteen 1999 saakka. 

Halutaan päivittää historiikki kuntaliitokseen saakka eli vuoteen 

2010. Lappeenrannan kaupunki on vienyt Ylämaan historiikin 

päivityksen Lappeenrannan kaupungin historian valmisteluasian 

johtoryhmän käsittelyyn. Ylämaan osalta on esitetty noin 50-sivuisen 

historiikkityön tilaamista. 
 

Lappeenrannan kaupungin historiatoimikunta on aloittanut työnsä 

24.4.2024. Ylämaan historia toteutuu osana kaupungin uusinta 

historiaa, joka on käynnistymässä. Ylämaan viime vaiheet 

käsitellään siis samassa tutkimuksessa eikä niistä tule erillistä 

julkaisua.  
 

Tästä linkistä löytyy asiaa käsittelevä kaupunginhallituksen päätös: 

https://kuntamfiles.saita.fi/kokoukset/lappeenranta/70/1313/14700/vi

ew/335318  
 

PÄIVITYS: Historiatoimikunta on tavannut 02/2025 kokouksessaan 

kirjoittajat, Jyrki Paaskoski, Mikko Kohvakka ja Sari Tuuva-Hongisto. 

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  9. Urheilukentän kunto 

 

  Ylämaan kirkonkylän urheilukenttä vaatii kunnollista kunnostusta.  

Kaupungin liikuntatoimi yhdessä Ylämaan alueraadin ja Ylämaan 

Pyrkijöiden edustajien kanssa, tutustuivat Ylämaan urheilukentän 

kuntoon 17.5.2023. Kesällä 2023 kentältä uusittiin / kunnostettiin 

sekä kuulantyöntöpaikka, että pituushyppypaikka. Katsomoiden 

uusimiseen on toimitettu tarvittava puumateriaali kesällä 2022 ja 

https://kuntamfiles.saita.fi/kokoukset/lappeenranta/70/1313/14700/view/335318
https://kuntamfiles.saita.fi/kokoukset/lappeenranta/70/1313/14700/view/335318
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talkoolaiset olivat uusineet katsomon joko loppukesästä 2022 tai 

sitten alkukesästä 2023.  
 

Toukokuun 2024 kokouksessa muisteltiin, että urheilukentällä 

käynnin yhteydessä puhuttiin kivituhkan levityksestä heikoimmille 

kohdille juoksuradoille. Liikuntatoimen vastaus: Siinä käynnin 

yhteydessä sovittiin niin, että liikuntatoimi käy tasoittamassa  

pahimmat paikat koneellisesti ja kone on siellä käynyt tuota hommaa  

tekemässä. Kivituhkaa siihen ei pysty laittamaan, sillä kentän  

pinta on tiilimurskaa. Silloin urheiluseuran kanssa sovittiin, että he  

koittavat myös aktiivisemmin lanata kenttää ja sen pitäisi myös  

itsessään tasata radan epätasaisuuksia. Pintakasvillisuuden  

perusteella siinä ei välttämättä kovin usein ole lanaa/verkkoa ehditty  

vetämään. Tiilimurskan lisäämisestä oli silloin puhetta ja sitä asiaa  

kun selviteltiin niin ko. kentän pinnan uusimiseksi saatiin silloin  

kustannusarviona n. 25.000€. 
 

Liikuntatoimi on sovitusti käynyt koneellisesti nuo radat tasaamassa.  

Syksyn käyntien perusteella näyttäisi, että siinä kentällä ei ole kovin  

aktiivisesti vedetty lanaa/verkkoa, joka osaltaan tasaisi ja ennen  

kaikkea takaisi sitä pinnan pysymistä parempana. Kasvillisuuskaan  

ei pääsisi siihen ottamaan valtaa. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen. 

– Tavoite on saavuttanut osin tavoitteensa –  

 

  10. Ylämaan koulun kentän kunnostus ja kehittäminen 

 

Ylämaan koulun pihalla olevan kentän talvi- ja kesäkäytön 

monipuolinen mahdollistaminen. Koulun pihaan rakennettiin 

muutama vuosi sitten ulkosalibandykenttä. Koulun pihalla on iso  

hiekkakenttä; siinä on talvella kaukalossa luistelukenttä. Kesällä se 

on tarvittaessa lanattu. Koulun kenttä on liikuntatoimen vastuulla.  
 

Kaupungin liikuntatoimi yhdessä Ylämaan alueraadin ja Ylämaan 

Pyrkijöiden edustajien sekä Ylämaan koulun rehtorin kanssa, 

tutustuivat Ylämaan koulun kentän kuntoon 17.5.2023.  Kesällä 2023 

koulun kentältä uusittiin pituushyppypaikka, kuten oli sovittu. Talvea 

varten huoltokopin viereen rakennettiin / valmisteltiin kaivo käyttö-

kuntoon. Kaivo helpottaa kentän ylläpitoa tulevina talvina jopa niin, 

että kenttää voidaan ylläpitää liikuntatoimen omalla kalustolla. 
 

On todettu seuraavaa; todettiin, että koulun kentän pituushyppy-

paikalta puuttuu lankku. Todettiin myös, että keväällä puhuttiin 

kuularingin kunnostamisesta, nyt siitä on poistettu vain metalliosat. 

Liikuntatoimen vastaus; Pituushypyn lankku on ollut hieman 

ongelmallinen. Siinä kun ympäristö on hiekkaa, niin se lankun 
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pysyminen paikallaan on hieman haaste. Sinne saadaan kyllä lankku 

toimitettua ja asennettua, mutta se tuskin on siinä pysyvä kovin 

pitkään, se alkaa ”muljuamaan”. Tuota ratkaisua lähdettiin keväällä -

24 ensisijaisesti kokeilemaan, sillä seuraava vaihtoehto on sitten 

ihan betonivalun tekeminen siihen lankun alle (jotta se lankku 

saadaan sitten siihen kiinnitettyä) ja se tuntuu ehkä melko 

suureelliselta operaatiolta hiekkakentän miljööseen. Varaudutaan 

siihen, että tuota asennettavaa lankkua on käytävä aika ajoin aina 

korjailemassa. 
 

Kuularingin osalta taidettiin jäädä silloin keskustelussa vähän 

sellaiseen välitilaan, että mitä sille ringille tehdään. Yhtenä vaihto-

ehtona oli, että ropataan siihen kuularingin etureunaan jalka-/ 

työntötuki ja sellainen voidaan siihen asentaa. Molempien toteutus 

kevään -24 aikana.  

 

PÄIVITYS; Ei päivitettävää 7.5.2025 kokoukseen. 

- Tavoite on saavuttanut osin tavoitteensa -  

 

Puheenjohtajan esitys  

   

  Merkitään tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskustellaan tavoitteista.  

  Päätetään tarvittaessa jatkotoimenpiteistä. 

 

Päätös Merkittiin tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskusteltiin tavoitteista.  

Puhuttiin ajatuksesta perustaa oma ”kirsikkapuu” puisto. Päätettiin 

asettaa tämä uudeksi tavoitteeksi. 

 

Merkittiin tiedoksi seuraavat esityslistan jälkeen tiedoksi saadut 

päivitykset tavoitteisiin: 

 

 1. Vaalimaantie (mt387) kunnostaminen; Vaalimaantien (Mt 387) 

osalta korjaustoimenpiteet eivät ole liikenneturvallisuuslistalla paitsi 

alapuolella olevat kohteet. Vaalimaantielle on merkattu yksi 

toimenpidetyyppikohde ja Ylämaantielle 2 kohdetta. 

 

 5. Ulkoliikuntasali Ylämaalle; Kaksi siirrettävää ulkokuntosalia 

saatiin viime vuonna hankittua. Toinen sijoitettiin Kivisalmeen ja 

toinen Kisapuistoon. Laitteissa on kävijämittarit ja mittareiden 

mukaan laitteet ovat olleet kovassa käytössä. Kesän osalta on 

sovittu, osana ”Meijän Rannat” hanketta, että Kisapuiston ulkokunto-

salilaitteet siirretään kesäksi Myllysaareen. Kivisalmen laitteet jäävät 

toistaiseksi sinne. Ylämaalle ei ainakaan tässä vaiheessa ole tulossa 

ulkokuntosalilaitteita. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 
7. Ylämaan alueen kylien kuulumisia  

 

Meidän Lappeenranta § 60 

Ylämaan alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 

Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 5494 740 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Ylämaa liitettiin Lappeenrantaan vuoden 2010 alussa. 
 

Ylämaan alueella seuraavat kyläyhdistykset ovat olleet 

mukana Ylämaan alueraadissa: 
 

1. Hujakkala 

2. Lahnajärvi eli Kirkonkylä   

3. Sirkjärvi 

4. Ylijärvi  

   

Ylämaan kylät ovat; Hujakkala, Hyttilä, Häsälä, Ihaksela, Kallola, 

Lahnajärvi (kirkonkylä), Lavola, Nurmela, Nutikka, Paakkala, Rumpu, 

Sirkjärvi, Säämälä, Villala, Väkevälä, Ylijärvi 

 

Kuullaan paikalla olevien kylien kuulumiset.  

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

   

  Merkitään tiedoksi. Keskustellaan kuulumisista.  

  Päätetään mahdollisista toimenpiteistä. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin kuulumisista. 

 

Sunnuntaina 3.8.2025 on Pätäri -päivä Elojuhlien sijasta. 

Kotiseutuyhdistys luopuu kokonaan Elojuhlien järjestämisestä. 

 

Säkkijärvi juhla tulossa, ajankohta on 8.6.2025. Aloitus kirkolla ja itse 

juhla Ylämaan koululla. Kaupunginjohtaja Sallinen tulossa mukaan. 

 

Lahnajärvellä pysähtyy nykyisin kouluauto, 35 vuoteen! 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

8. Muut asiat 

 

Meidän Lappeenranta § 61 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

   

  Kokouksessa esille tulevat muut asiat. 

   

  

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

Päätös Ylämaalle on perustettu oma Whatsup ryhmä, nopeaa tiedon 

jakamista varten. Alueraadin jäsen Seija Hovi-Kuikko on sen 

perustanut ja häneltä voi pyytää linkkiä, jolla pääsee mukaan 

ryhmään. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 
9. Tervetuloa mukaan Ylämaan alueraatiin! 

 

Meidän Lappeenranta § 62 

Ylämaan alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 

Osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen, puh. 040 5494 740 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Lappeenrannan kaupungin Meidän Lappeenranta - toiminnan 

piirissä on kahdeksan alueraatia eri puolella Lappeenrantaa.  

Alueraatitoiminta Lappeenrannan kaupungin toimesta on alkanut jo 

vuonna 2006. Tuolloin perustettiin kaupungin taajama-alueilla viisi 

alueraatia; Eteläinen, Keskusta, Lauritsala, Läntinen ja Pohjoinen. 

Kuntaliitosten myötä perustettiin Joutsenon alueraati vuonna 2009 ja 

Ylämaa vuonna 2011. Uusin alueraati, Lappeen haja-asutusalue, 

aloitti toimintansa vuonna 2015 maaseutuasiamies Terttu Kivisen 

jäädessä eläkkeelle. 
 

Mikä alueraati on? 
 

Alueraati koostuu oman alueen aktiivisista asukkaista, asukas- tai 

kyläyhdistysten edustajista tai muista toimijoista. Raadin tehtävänä 

on koota oman alueen asukkaiden, yhdistysten ja toimijoiden äänet, 

ajatukset sekä ideat yhteen ja viedä niitä eteenpäin. Asukkaille on 

auennut raatien ja kaupungin organisoiman asukastoiminnan kautta  

erilainen mahdollisuus vaikuttaa ja ottaa yhteyttä virkamiehiin ja 

päätöksentekijöihin. Raatien toiminta perustuu vapaaehtoisuuteen, 

joten raadeissa otetaan uudet aktiiviset toimijat avosylin vastaan. 

Kaupungin organisoimassa alueraatitoiminnassa on mukana noin 

100 asukasta eri puolilta kaupunkia. Alueraatitoiminta on palkittu 

vuonna 2014 oikeusministeriön Lähidemokratia-palkinnolla. 
 

Alueraadeissa päivitetään oman alueen kärkitavoitteita, tehdään 

useita parannus- ja kehittämisesityksiä joita toteutetaan yhteistyössä 

kaupungin kanssa. Raatien toiminta on todettu Lappeenrannan 

kaupungin taholta varsin tarpeelliseksi ja tulokselliseksi. 
 

Alueraadit kokoontuvat pääsääntöisesti kerran keväällä ja kerran 

syksyllä. Kokousten välisellä ajalla asioita hoidetaan paljon 

sähköpostitse, tarvittaessa kutsutaan alueraadin kokous koolle tai 

pidetään asukastilaisuus jostain ajankohtaisesta aiheesta. Kysymys 

ei ole mistään suljetusta toiminnasta, uudet jäsenet ovat tervetulleita 
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mukaan jokaiseen kokoukseen. Jotta tiedetään mistä on kyse, 

pidetään välillä näitä niin kutsuttuja avoimia alueraatikokouksia. 

 

Asukkaat ovat tervetulleita toimintaa mukaan! 
 

Alueraatien kokoonpano vahvistetaan valtuustokausittain, mutta 

ilman muuta mukaan saa tulla milloin itselle parhaiten sopii ja 

toiminnasta saa jäädä myös pois, kun siltä tuntuu. 
 

Alueraadit perustuvatkin asukkaiden vapaaehtoisuuteen. 

Kokouksista ei makseta palkkioita, ja tapahtumiin ja talkoisiin 

osallistuminen on omasta aktiivisuudesta kiinni. Toiminnassa on 

mukana yksi kaupungin työntekijä, alueraadin sihteeri, jonka 

tehtävänä on organisoida kokoushallinta ja viedä alueraatien 

päätöksiä ja toimeksiantoja eteenpäin kaupungin suuntaan. 

Vapaaehtoisesti mukana olevien asukkaiden ei tarvitse suorittaa 

alueraadissa muuta kuin tulla paikalle ja osallistua vaikuttamiseen 

läsnäolollaan, ajatuksillaan ja mielipiteillään. Alueraadin 

puheenjohtajan alueraatilaiset valitsevat keskuudestaan.  
 

Mitä hyötyä alueraatitoiminnasta on? 
 

Alueraatien kautta saadaan tuotua kaupungille esityksiä, aloitteita ja 

toiveita eri toimenpiteistä. Toki näitä asioita voi jokainen 

yksittäinenkin asukas esiintuoda kaupungille eri tavoin, mutta 

alueraadeissa asioita pohditaan ensin yhdessä, muokataan ja sitten 

laitetaan eteenpäin.  
 

Alueraatilaiset itse ovat kokeneet alueraatitoiminnan olevan 

vaikuttavaa toimintaa oman lähiympäristön kehittämisen kannalta.  

Jokainen alueraati on asettanut kuluvalle valtuustokaudelle 

tavoitteita, joiden toteutumista seurataan aktiivisesti. Viedäkseen 

tavoitteita eteenpäin, alueraadit tekevät muun muassa aloitteita. 
 

”Osallisuus on tunne, joka syntyy, kun ihminen kokee kuuluvansa 

johonkin. Osallisuus ilmenee esimerkiksi luottamuksena, 

yhdenvertaisuutena, arvostuksena ja mahdollisuutena vaikuttaa 

omassa yhteisössään.” Tervetuloa mukaan Ylämaan alueraatiin! 

 

 Puheenjohtajan esitys 

   

Merkitään tiedoksi. Toivotetaan tervetulleeksi kaikki 

alueraatitoiminnasta kiinnostuneet. 

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. Toivotettiin tervetulleeksi Tea Usvasuo, 

kyläasiamies, mukaan Ylämaan alueraatiin. 
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Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

10. Seuraava kokous 

 

Meidän Lappeenranta § 63 

Ylämaan alueraati  

 

  

 

Puheenjohtajan esitys 

 

  Seuraava kokous pidetään syksyllä 2025.  

   

  Todetaan, että edelleen reaaliajassa käsitellään Ylämaan alueen  

  asioita sähköpostitse alueraadissa. Tarvittaessa pidetään  

asukaskokouksia ja Ylämaan alueraati voidaan kutsua koolle  

tarvittaessa jo aikaisemminkin. 

 

Päätös Seuraava kokous pidetään syksyllä 2025.  

Palataan tarkempaan ajankohtaan lähempänä. 

 

   

 


